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Aan de leden van Provinciale Staten 

 

Toelichting vragensteller 

Op 1 oktober 2015 is in Fort Wierickerschans in Bodegraven een gezamenlijke 

netwerkbijeenkomst georganiseerd door de provincie Zuid-Holland en 

Jagersvereniging, genaamd ‘oogsten uit de natuur’. Deze bijeenkomst werd 

aangekondigd met de ‘centrale vraag of het Nederlandse landschap - naast een bron 

van inspiratie en recreatie - ook een bron is om verantwoord van te oogsten, zoals 

gans, hout, noten, bessen en vis’. 

 

Bij oogsten wordt door onze fractie gedacht aan het inzamelen van groente en fruit. Er 

kan alleen geoogst worden als er eerst gezaaid is. Jagers zaaien niets en kunnen 

derhalve ook niets oogsten. De term oogsten, hoewel mogelijk symbolisch bedoeld, is 

in onze ogen dan ook erg misleidend. 

 

1. Kunt u aangeven hoe de samenwerking tussen de provincie Zuid-Holland en de 

Jagersvereniging tot stand is gekomen? En waarom hebt u specifiek gekozen voor de 

samenwerking met de Jagersvereniging? 

 

Antwoord 

In het kader van het herstellen van de band tussen de inwoners van Zuid-Holland en 

het groen in hun omgeving ontplooit de provincie diverse initiatieven, zoals Bewegen 

in het groen, Groen doet Goed, Groen en Gezond en het programma ‘Natuur & 

Gezondheid Den Haag’. Daarnaast is er het programma De Groene Motor waarbij 

vrijwilligers die zich inzetten in het groen en landschap worden ondersteund. Allemaal 

projecten die geïnitieerd worden door maatschappelijke organisaties of andere 

overheden die wij via inzet of subsidiering ondersteunen. De netwerkbijeenkomst is 

ook een project waarbij getracht is de band tussen mens en natuur te herstellen. De 

organisatie van de bijeenkomst heeft  contact gelegd met de Jagersvereniging 

vanwege hun brede netwerk. Deze bijeenkomst is een uitvloeisel van het initiatief ‘De 

gans op de kaart’ uit de vorige collegeperiode. 
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2. Tijdens deze bijeenkomst werd door de provincie de jacht en het eten van wild 

gepromoot. Bent u met ons van mening dat dit geen taak voor de provincie is? Zo nee, 

waarom niet? 

 

Antwoord 

De provincie is van mening dat als dieren gedood moeten worden, dat het dan het 

beste is om het vlees in de voedselketen te brengen. 

Zie verder de beantwoording bij vraag 1. 

 

3. Waarom geeft u met deze bijeenkomst een platform voor de promotie van de 

activiteiten van de Jagersvereniging? 

 

Antwoord 

Zie beantwoording bij vraag 2. 

 

4. Wat was het doel van deze netwerkbijeenkomst, welk effect wordt verwacht hiermee 

te bereiken en krijgt dit nog een follow up? Zo ja, op welke wijze? 

 

Antwoord 

Zie beantwoording vraag 1. 

Er zijn momenteel geen initiatieven voor vervolg. 

 

5. Het oogsten uit de natuur, in dit geval de jacht, betekent het nemen van de natuur. 

Wat wordt er door de provincie in dit geval gegeven aan de natuur? 

 

Antwoord 

Oogsten uit de natuur is een beeldspraak die gebruikt is door (een van) de sprekers. 

 

6. Waarom zijn bij de netwerkbijeenkomst met als thema ‘oogsten uit de natuur’ geen 

maatschappelijke organisaties betrokken, die daadwerkelijk iets met zaaien en 

oogsten te maken hebben en daarnaast ook een breed draagvlak in de maatschappij 

hebben, zoals organisaties die betrokken zijn bij het plukbos in Voorhout1 en het 

voedselbos in Vlaardingen2? 

 

Antwoord 

Als betrokken maatschappelijke organisatie kan Staatsbosbeheer genoemd worden. 

 

7. Kunt u aangeven wat de kosten waren van deze netwerkbijeenkomst en uit welk 

budget dit is betaald? Was dit budget ook begroot en zo ja waar? 

 

Antwoord 

Het evenement heeft ca. € 10.000,- gekost, waarvan de provincie taakstellend 

€ 5.000,- beschikbaar heeft gesteld. De financiering is gedaan uit het groen-budget. 

 

                                                           
1
 http://www.leidschdagblad.nl/regionaal/duinenbollen/article17695403.ece/Voorhout-krijgt-tweede-

plukbos-aan-Componistenlaan 
2 http://www.voedselbosvlaardingen.nl/ 
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8. Wat vindt u ervan dat de belastingbetaler moet meebetalen aan de promotie van de 

jacht en het eten van wild? 

 

Antwoord 

Zie hiervoor de beantwoording bij vraag 1. 

 

9. De provincie heeft juist de wettelijke taak heeft om in het wild levende dieren te 

beschermen. Bent u bereid om u hier extra voor in te zetten en hier meer aandacht 

aan te schenken en zo ja, op welke wijze? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Voor de bescherming van in het wild levende dieren is de Flora- en Faunawet van 

toepassing en middels ontheffingen en handhaving ziet de provincie Zuid-Holland, 

binnen de door aan GS toebedeelde bevoegdheden, toe op de uitvoering van de wet. 

 

10. De biodiversiteit in Nederland en ook in Zuid-Holland wordt ernstig bedreigd. Op welke 

wijze denkt u het oogsten uit de natuur niet ten koste te laten gaan van de 

natuurbescherming en de verstoring van de natuur, mede gezien de steeds 

toenemende wild- en visstroperij? 

 

11. Bent u met ons van mening dat een dergelijke promotie juist wild- en visstroperij in de 

hand kan werken? Zo, nee waarom niet? 

 

12. Op welke wijze denkt u de wild- en visstroperij in onze provincie voldoende effectief te 

kunnen aanpakken? 

 

13. Bent u bereid om een soortgelijke netwerkbijeenkomst te organiseren met 

dierenbeschermings- en natuurorganisaties om de provinciale doelen op het gebied 

van natuurbescherming en verbetering van de biodiversiteit in onze provincie een 

positieve impuls te geven? Zo ja op welke termijn en met welke organisaties? Zo nee, 

waarom niet? 

 

Antwoord vraag 10 tot en met 13 

Er worden Natura2000-plannen op- en vastgesteld voor 24 natuurgebieden in Zuid-

Holland. Dit in het kader van de Natuurbeschermings wet. Hiermee wordt de 

biodiversiteit gewaarborgd. Natuur in ZH dient beheerd te worden inclusief de fauna. 

Dit dient altijd op een verantwoorde wijze te gebeuren. Via toezicht- en handhaving 

wordt ook gecontroleerd op stroperij. Deze coalitieperiode zijn extra middelen 

vrijgemaakt voor toezicht en handhaving. Er worden verschillende bijeenkomsten 

georganiseerd om natuur te beheren en om de inwoners dichter te betrekken bij de 

natuur, zie ook de beantwoording bij vraag 1. 
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